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P R O T O K Ó Ł    Nr  II/10 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 30 grudnia 2010 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 9.16 

Godzina zakończenia : 12.47 

 

Miejsce obrad : Remiza OSP w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Grzegorz Wacław Gereluk 

5. Józef Waczyński 

6. Ireneusz Jabłoński 

7. Adam Mikutowicz 

8. Rafał Łada 

9. Beata Marlena Jeżerys 

10. Piotr Paweł Dojlida 

11. Barbara Dzienisiuk 

12. Aleksander Werpachowski 

13. Piotr Siemieniuk 

14. Ryszard Sokół 

 

Nieobecny usprawiedliwiony: Janusz Sidorowicz 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski – Zastępca Burmistrza 

3. Joanna Kunikowska – Skarbnik Gminy 

4. Andrzej Winnicki – dyrektor ZOS w Choroszczy 

5. Witold Wróblewski – Pełnomocnik ds. profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień 

6. Marek Żmujdzin – radny Powiatu 

7. Robert Wardziński – radny Powiatu 

8. Tadeusz Oniśko – Radca Prawny 

9. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

10. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad II Sesji : 
1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian  budżecie za 2010 rok. 

 a/ wystąpienie Burmistrza, 

 b/dyskusja, 

 c/ podjęcie uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

 problemów alkoholowych . 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Choroszcz  na  lata 2011-2014 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2011-2017. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu gminy na 2011 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

 problemów alkoholowych na 2011 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w gminnym programie przeciwdziałania 

 narkomanii – załącznik nr 5. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Planu Odnowy Miejscowości Barszczewo. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu 

na  obszarze Gminy Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

14. Przedstawienie informacji Burmistrza o stanie realizacji zadań oświatowych. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

 wymiaru zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach 

 roku szkolnego 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 
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16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia punktów przedszkolnych na terenie gminy 

 Choroszcz.  

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia wyborów przewodniczących 

 i członków zarządu osiedla oraz sołtysów i rad sołeckich. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru Komisji Inwentaryzacyjnej. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na  2011 rok. 

a/ wystąpienie Przewodniczącego Komisji, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Choroszcz 

 z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

 publicznego na 2011 rok 

   a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrzowi Choroszczy. 

a/ wystąpienie Przewodniczącego Rady, 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

22.  Zapytania i wolne wnioski. 

23.  Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

Ad. 1 -  

 

 Obrady II Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący Rady  

p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym 

Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecny Janusz Sidorowicz. 

 

 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został  

doręczony radnym na  7 dni przed Sesją.   
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Burmistrz Choroszczy Jerzy Ułanowicz zgłosił następujące propozycje do porządku obrad: 

1) rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania przedstawicieli Gminy Choroszcz na 

Walne Zebranie Członków Stowarzyszenia Gmin Górnej Narwi, 

2) rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia stawek podatku 

od nieruchomości. 

 

Przewodniczący Rady zaproponował kolejność zgłoszonych punktów w  porządku obrad: 21 i 22. 

Uzupełniony porządek obrad  II Sesji został przyjęty 14 głosami za.  

 

 

 

 Ad. 3 – 
 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej - I-  Sesji Rady Miejskiej. 

Protokół został przyjęty 14 głosami za. 

 

 

Ad. 4 – 

 

 Burmistrz Choroszczy przedstawił informację z działalności w okresie międzysesyjnym od  

października 2010 r. do grudnia 2010 roku. 
 

      ( informacja w załączeniu) 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poinformował o zdobyciu przez Gminę Złotej Statuetki Gmina 

Fair Play za otrzymany po raz piąty certyfikat Fair Play. 

 

Radny Jacek Dąbrowski poinformował o otrzymaniu przez LZS Choroszcz wyróżnienia Sportowy 

Znak Jakości Omega 2010 za całokształt działalności sportowej – jako jedyny LZS z województwa 

podlaskiego. 

 

 

Ad. 5 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Radna Beata Jeżerys w imieniu sołtysa wsi Sienkiewicze poruszyła temat zatok postojowych na Sz. 

Kruszewskiej: zostały one wykonane na wysokości Krupnik, Barszczewa  i Oliszek, a pominięto 

Sienkiewicze. Sołtys występował do Starostwa Powiatowego oraz firmy PKS o lokalizację 

przystanków i przejścia dla pieszych. Sprawa ta została przesłana również do Burmistrza. Ma 

w związku z tym pytania: czy podjęto działania dotyczące współfinansowania tematów, o których 

mówiła, z uwagi na bezpieczeństwo mieszkańców.  
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Następnie przypomniała o braku odpowiedzi na jej pisma oraz mieszkańców (z września 

i października 2010 r.)  w sprawie uruchomienia komunikacji miejskiej Sz. Kruszewską : czy były 

lub będą podjęte działania w tym kierunku; czy były prowadzone rozmowy z M. Białystok? 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że: 

1) w sprawie przystanków jest spór kompetencyjny miedzy Starostwem Powiatowym i Gminą: 

do kogo należą przystanki przy drodze powiatowej – trzeba ten temat rozstrzygnąć prawnie; 

w Sienkiewiczach przystanek jest na pewno potrzebny; 

2) w sprawie komunikacji miejskiej było wystąpienie ze strony Gminy do Zakładu Obsługi 

w Białymstoku – trzeba im przedstawić szczegółowe wyliczenie dotyczące: ilości kursów, 

lokalizacji przystanków, przebiegu tras i ilości chętnych. W najbliższym czasie wystąpimy 

do sołtysów o przygotowanie tych szacunkowych danych, wykorzystane zostaną także 

spotkania wyborcze w sołectwach do zebrania opinii  tej kwestii. Następnie wystąpimy do 

M. Białystok o wycenę kosztów tej komunikacji. Przypomniał następnie, że do linii 103 na 

początku 2010 r. wyliczono Gminie, że musi dopłacać 34 tys zł miesięcznie, a od 1 stycznia 

2011 r. jest to już kwota 53 tys zł miesięcznie. W związku z tym , w porozumieniu z innymi 

gminami, zostanie powołany ekspert, który wyliczy rzetelność opłat ponoszonych na rzecz 

Białegostoku. Dodał , że decyzja w sprawie komunikacji Sz. Kruszewską będzie zależała od 

kosztów – jeśli będą duże trzeba będzie szukać innych rozwiązań. 

 

 

Radny Jacek Dąbrowski ponowił swój wniosek z Komisji odnośnie wykonania zadaszenia 

przystanku na Placu Brodowicza – proszą o to mieszkańcy Alei Niepodległości i ul. Sienkiewicza. 

 

 

Radny Piotr Tymiński zgłosił wniosek o wyliczenie kosztów powołania w Choroszczy straży 

miejskiej, ewentualnie kosztów jej wynajmowania. Poinformował, że wniosek ten spowodowany 

jest jego, a także mieszkańców, negatywną oceną pracy Policji. W czasie ostatnich wyborów zostały 

przekazane Policji 3 pisma dotyczące naruszenia przepisów: sprawcy zostali zidentyfikowani, 

odpowiedzi nie ma, nie podjęto skutecznej interwencji. Mieszkańcy borykają się z tymi samymi 

problemami. Policja nie daje sobie rady więc proponuje zaproszenie Komendanta Posterunku 

w Choroszczy na spotkanie: w Urzędzie lub na wyższym szczeblu celem podjęcia decyzji w tym 

temacie. Zwrócił uwagę, że pomimo zwiększenia obsady jest gorzej niż było pod względem 

dewastacji i niszczenia mienia, spoufalania się z przestępcami, chuliganami.  

 

 

Radny Piotr Siemieniuk wracając do tematu komunikacji Sz. Kruszewską zaproponował, aby brać 

pod uwagę trasę z Białegostoku przez Barszczewo – tzw. betonówką – do Choroszczy. Uważa, że 

w takim przypadku komunikacja byłaby w miarę rentowna i po najniższych kosztach. Rozważyć 

także możliwość wykorzystania prywatnych firm przewozowych jak rozwiązano to np. 

w Niewodnicy. 

 

 

Radny Grzegorz Gereluk zgłosił wniosek o podjęcie działań odnośnie zainwestowania w roku 2012 

środków na remont ul. Powstania Styczniowego – od Poczty do zakrętu na osiedlu SM . Rozumie, 

że środków w budżecie na rok 2011 brak na ten cel, ale jego zdaniem należy przynajmniej 

rozpocząć rozmowy z Prezesem SM, do których przyłączy się, nt. współfinansowania tej inwestycji 

i możliwości przeprowadzenia tej inwestycji. 
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Radny Rafał Łada przypomniał, że jest już rozpoczęta budowa drogi krajowej Nr 8 Białystok – 

Jeżewo w związku z czym poprosił o interwencję w sprawie możliwości dostępu mieszkańców wsi 

Łyski do komunikacji miejskiej – w trakcie budowy. W tej chwili są tylko plany przejścia dołem po 

zakończeniu budowy, nie ma planów przejścia górą. Poprosił o podjęcie odpowiednich kroków. 

 

 

Radny Tomasz Kraśnicki poprosił o podjęcie odpowiednich działań i rozmów ze Starostwem 

Powiatowym  odnośnie wykonania w 2011 roku dokumentacji na budowę Alei Niepodległości, 

która będzie głównym wjazdem do Choroszczy. 

 

 

Radny Piotr Siemieniuk przypomniał o istotnych trasach komunikacyjnych do wykonania, o których 

trzeba pamiętać: 

1) Mińce – Czaplino 

2) Ogrodniki – Barszczewo – w tym roku przynajmniej zrobić przepusty by droga ta nie była 

zalewana. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odczytał pismo Dyrektora Biura Związku Gmin Wiejskich RP 

p. Pawła Tomczaka odnośnie dobrej i konstruktywnej współpracy na poziomie gminy i z udziałem 

Związku aby skutecznie przełamywać bariery rozwoju. 

        (pismo w załączeniu) 

 

 

 

 Ad. 6 – 

 

  

Burmistrz Choroszczy przedstawił propozycję zmian budżetu gminy na 2010 rok. 

 

Jerzy Ułanowicz przedstawił następujące propozycje zmian w budżecie gminy na 2010 rok: 

Zmian w planie dochodów i wydatków dokonano w oparciu o : 

1) umowę podpisaną na realizacje projektu realizowanego w Przedszkolu Samorządowym 

w Choroszczy w ramach POKL „Lepiej w grupie niż w chałupie” – 263 269 zł 

2) w związku z niższym niż planowano kosztem budowy Białego Orlika zmniejsza się plan 

dochodów i wydatków o 100 000 zł 

3) uzyskane ponadplanowe dochody w kwocie 300 180 zł z tytułu: zabezpieczania 

imprezy – 820 zł ; zwrotu podatku VAT – 309 360 ( ponadto dokonano zmiany w rozdz. 70005 § 

dochodowego z § 0770 na § 0970 w kwocie 586 767 zł) oraz oszczędności w kwocie 304 000 zł 

z tytułu: kanalizacji sanitarnej w Klepaczach – 302 000 zł; wydatków na cmentarze – 2 000 zł -

przeznaczono 614 180 zł na :  

1. OSP – 17 950 zł 

2. bieżące utrzymanie dróg - 200 000 zł  

3. wykup gruntów – 11 740 zł  

4. zwiększenie dotacji miastu Białystok z przeznaczeniem na transport lokalny – 15 000 zł  

5. zakup odśnieżarki – 6 000 zł  

6. zakup samochodów do gospodarki komunalnej – 54 000 zł  
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7. gospodarkę komunalną – 127 540 zł  

8. administrację – 120 500 zł  

9. obsługę rady miejskiej – 11 470 zł  

10. dotację dla przedszkoli spoza gminy Choroszcz, do których uczęszczają dzieci z terenu naszej 

gminy – 9 700 zł  

11. kulturę – 20 000 zł  

12. nagrody za promocję – 10 000 zł  

13. dodatki mieszkaniowe – 5 220 zł  

14. prace społecznie użyteczne – 3 060  

15. projekt dokumentacji na budynek w Barszczewie – 2 000 zł. 

 Przeniesienie z rozdz. 80101 do rozdz. 85401 na kwotę 4400 zł dotyczy Szkoły Podstawowej 

w Złotorii, a 1 600 zł z rozdz. 80101 – Szkoła Podstawowa w Choroszczy do rozdz. 85415 na 

stypendia. 

Podsumowując ten budżet Burmistrz stwierdził, że był on bardzo dobry jeśli chodzi 

o inwestycje – rekordowa suma ponad 11 mln zł. Zadania praktycznie w 100% zostały wykonane 

oprócz drobniejszych spraw. Podsumowanie budżetu nastapi pod koniec marca kiedy zostanie 

sporządzony bilans – wyliczymy wtedy ile wolnych środków z niego zostanie. 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji 

o zapoznanie z opiniami Komisji nt. projektu uchwały odnośnie zmian w budżecie na 2010 rok. 

 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa przekazał, 

że Komisja głosami 4 za, 2 przeciw  przyjęła przedstawione propozycje.  

 

Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 6 za przyjęła przedstawione propozycje.  

 

Radny Rafał Łada zwrócił się z pytaniem: na co wydatkowano srodki dz. 600 rozdz. 616 § 4210 

i 4300 : zakup materiałów i wyposażenia na kwotę 100 tys zł. 

 

Skarbnik Joanna Kunikowska wyjasniła, że § 4210 sa to koszty soli, piasku, pospółki, żwiru, 

znaków drogowych, przepustów, natomiast § 4300 są to koszty dowozu materiałów. 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian w budżecie gminy na 2010 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  2 głosy, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 

 (uchwała Nr II/15/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 26) 
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Ad. 7 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady poprosił 

o zadawanie pytań Pełnomocnikowi ds. profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień 

ponieważ propozycja projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie programu profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2010 rok była szczegółowo omówiona przez 

p. Witolda Wróblewskiego na obu Komisjach Rady. 

 

Witold Wróblewski przypomniał, że chodzi o kwotę 17 500 zł, która w miesiącu 

październiku wpłynęła do budżetu, i którą wykorzystano w  świetlicy opiekuńczo – wychowawczej 

mieszczącej się w Klubie Sportowym „Narew” na wykonanie centralnego ogrzewania. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji 

o zapoznanie z opiniami Komisji nt. projektu uchwały. 

 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa przekazał, 

że Komisja głosami 6 za  przyjęła przedstawioną propozycję.  

 

Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 7 za przyjęła przedstawioną propozycję.  

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych na 2010 rok. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 

 (uchwała Nr II/16/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 27 ) 

 

 

 

Ad. 8 - 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, głos zabrała, upoważniona przez  

Burmistrza Choroszczy, Skarbnik Gminy, która przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Choroszcz na lata 2011 – 2014 wraz z prognozą kwoty 

długu i spłat zobowiązań na lata 2011 – 2017. 
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Joanna Kunikowska wyjaśniła, że Wieloletnia Prognoza Finansowa zastępuje dotychczasowe dwa 

załączniki do uchwały budżetowej: prognoza kwoty długu oraz limity na wieloletnie programy. 

W tej chwili do wieloletnich programów wchodzą też zadania nieinwestycyjne wszystkie 

wieloletnie. Natomiast prognoza kwoty długu obejmuje również wskaźniki nie tylko obowiązujące 

na dzień dzisiejszy kwoty zadłużenia,  a również te, które wchodzą od 2014 r. i dlatego jest to tak 

rozbudowane. 

 

Radny Rafał Łada zwrócił uwagę na zadłużenie w wysokości 5 mln zł w 2011 r.  

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przypomniał, że jest to związane z zaplanowanymi 

inwestycjami jak np. dokończenie Sz. Kruszewskiej czy budowa drogi Choroszcz – Sienkiewicze. 

Następnie odczytał uchwałę Nr II-00311-40/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 13.12.2010 r. w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii 

o omawianym projekcie uchwały. (w załączeniu) 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Choroszcz na lata 2011 – 2014 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2011 – 

2017. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

 

  (uchwała Nr II/17/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 28 ) 

 

 

 

Ad. 9 – 

 

 Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił budżet gminy na 2011 rok. 

 

Jerzy Ułanowicz poinformował, że dochody planowane są w wysokości 31 191 739 zł; porównując 

do 2010 r. jest o ok. 2,5 mln zł mniej, ale ma nadzieję na pozyskanie dodatkowych środków. 

W skład dochodów chodzą: 

1) podatki – zwiększone o 2,5% (o wskaźnik inflacji); podatek od środków transportowych, od 

psów, opłata targowa pozostały na dotychczasowym poziomie; natomiast podatek rolny, 

zgodnie z ogłoszeniem Prezesa GUS, będzie droższy o 10 zł od hektara przeliczeniowego; 

2) subwencja oświatowa – o 100 tys zł więcej; tak jak wyliczamy na skutek podwyżek płac dla 

nauczycieli będziemy musieli dołożyć ok. 1 mln zł; zwrócił uwagę, że państwo ustalając 

podwyżki płac rekompensuje je potem w 1/10, a resztę gmina musi dołożyć i dlatego oświata 

coraz więcej nas kosztuje; 
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3) wydatki majątkowe – 4,7 mln zł, w tym: środki otrzymane na drogę do Sienkiewicz, zwrot 

środków unijnych: za kanalizację w Żółtkach, Klepaczach, modernizację przedszkola. 

 

Wydatki planowane są w wysokości 30 601 231 zł; w stosunku do 201 r. kwota niższa o ok. 7 mln 

zł. Wydatki majątkowe – 5 691 908 zł w tym: inwestycje – zapisujemy te zadania wynikające z roku 

bieżącego (chodzi o środki, które pozyskaliśmy w 2010 r.): 

- przebudowa drogi w Rogowie II i III etap – 200 tys zł z Powiatu, 100 tys zł na materiały; 

- droga Choroszcz – Sienkiewicze (ok. 4 km) – środki państwowe 1 280 tys zł, koszt całkowity 

2 635 tys zł (po przetargu wyniknie konkretna kwota); 

- remont świetlicy w Barszczewie – 1 011 533 zł, zadanie rozłożone jest na 2 lata, w 2011 r. – 

447 222 zł, 

- zagospodarowanie centrum wsi Izbiszcze – remont budynku byłej szkoły i zlewni mleka 

z przeznaczeniem na świetlicę i salę widowiskową, plac zabaw, taras widokowy – 933 971 zł w tym 

środki unijne, 

- remont sali widowiskowej w M-GCK w Choroszczy – nie ma ostatecznego wyniku rozpatrzenia 

wniosku, 

- rozbudowa Szkoły Podstawowej w Choroszczy – dobudowanie budynku z przeznaczeniem dla 

dzieci klas I-III i dobudowanie sali sportowej; jest przygotowana koncepcja, teraz będzie 

wykonywana dokumentacja i będziemy czynili starania o pozyskanie środków, 

- modernizacja oświetlenia ulicznego – 200 tys zł, 

- zadania wynikające ze zgłoszeń funduszu sołeckiego: 

 budowa parkingu przy Przedszkolu w Barszczewie – 13 tys zł, 

 projekt kanalizacji w Dzikich – 9 370 zł (jest to kwota za mała nawet na opracowanie 

 dokumentacji, liczymy więc że wieś pozyska środki na ten cel, 

 droga do cmentarza w Złotorii – fundusz 3 wsi, 

 zakup wiaty przystankowej w Jeronikach – 4500 zł; 

- wykup gruntów – 200 tys zł, 

- zakup komputera dla Urzędu – 7 tys zł, 

- zakup wyposażenia dla OSP – 10 tys zł, 

- kanalizacja sanitarna w Żółtkach – 10 tys zł na opracowanie dokumentacji na przyłącza, które nie 

zostały wykonane w trakcie realizacji inwestycji, 

- dotacja do Sz. Kruszewskiej – 1500 tys zł. 

Burmistrz przypomniał, że zostaje jeszcze sprawa kanalizacji – walczymy środki na kanalizację na 

m. Choroszcz. Miasto jest dyskryminowane jeśli chodzi o pozyskanie środków unijnych, 

praktycznie gmina nie może złożyć wniosku na Choroszcz. Poszło wystąpienie do Ministra Ochrony 

Środowiska i posłów aby dokonać aktualizacji krajowego programu żebyśmy mogli pozyskać środki 

na kanalizację w Choroszczy. Taki konkurs jest ogłoszony w kwietniu 2011 r. przez Marszałka i ma 

nadzieję, że do tego czasu sprawa ta zostanie wyjaśniona.   

Obszary wiejskie – jest możliwość pozyskania środków, jeszcze nie wykorzystaliśmy limitu 

i czekamy na decyzję Marszałka.  
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Kanalizacja terenów podmiejskich – ponieważ nie uzyskaliśmy środków z programu Infrastruktura 

i Środowisko – jest możliwość pozyskania ich z mechanizmu tzw. norweskiego, prawdopodobnie 

w II półroczu zostanie ogłoszony konkurs. 

Brakuje środków na drogi (wykonujemy trasy strategiczne), ale być może po podsumowaniu 

budżetu 2010 r. będą wolne środki, liczy także na środki dodatkowe. Mamy dokumentację na drogi 

do Kościuk, Zaczerlan i szereg innych. 

Kolejne pozycje budżetu:  

- rezerwa celowa – 100 tys zł, 

- rezerwa na wydatki związane z zarządzeniem kryzysowym – 60 tys zł, 

- deficyt – 1 805 578 zł  (na jego pokrycie zaciągamy kredyt); łącznie kredyt 4 923 697 zł oraz na: 

spłatę zaciąganych kredytów, pożyczek, obligacji. Jeśli nie zaciągniemy kredytu w takiej wysokości 

musimy ciąć wydatki, które są jego zdaniem skromne w stosunku do 2010 r.  Musimy zachować 

ostrożność gdyż wchodzimy w pułap zadłużenia 39% (dopuszczalne 60%). 

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji 

o zapoznanie z opiniami Komisji nt. projektu uchwały.  

 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa przekazał, 

że Komisja głosami 4 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujący się  przyjęła przedstawione propozycje.  

 

Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 7 za przyjęła przedstawione propozycje.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odczytał uchwałę Nr II-00310-40/10 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 13.12.2010 r. w sprawie wyrażenia 

pozytywnej opinii o omawianym projekcie uchwały. (w załączeniu) 

W dyskusji udział wzięli: 

Radny Rafał Łada przypomniał, że Burmistrz wspomniał o Funduszu Norweskim i ewentualnej 

możliwości pozyskania środków na kanalizację podmiejską – rozumie, że chodzi o Porosły, Porosły 

Kolonię, Łyski, Krupniki. Ma w związku z tym pytanie: czy potrzebujemy pozwolenia na budowę  

składając wniosek do tego funduszu? Zwrócił uwagę, że w wydatkach jest zapisana kwota w poz. 14 

– 10 tys zł na kanalizację w Żółtkach, na dokumentację, temat poruszony był na Komisji – skąd 

przesunięto środki na to? 

 

Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że Fundusz Norweski jest nietypowy więc nie jest pewny czy będą 

potrzebne pozwolenia na etapie złożenia wniosku. Kwotę 10 tys zł na kanalizację w Żółtkach 

przesunięto ze sprzedaży działek – z § 0770. 

 

Radna Beata Jeżerys poruszyła temat modernizacji oświetlenia ulicznego: czy jest przewidziane 

wykonanie oświetlenia Sz. Kruszewskiej  w 2011 r.? Ma nadzieję, że radni powiatowi przyczynia 

się także do zrealizowania tej inwestycji. Następnie wróciła do tematu skanalizowania terenów 

podmiejskich : dokumentacja na ta kanalizację była robiona 5-6 lat temu więc jest już nieaktualna 
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z całą pewnością z uwagi na intensywną rozbudowę w tym rejonie. W związku z tym wnioskuje 

o przystąpienie do wykonania aktualizacji tej dokumentacji, przynajmniej do systematycznej 

aktualizacji. Modernizacje świetlic wiejskich popiera, ale interesuje ja czy są otwarte, czy służą 

mieszkańcom, kto się nimi opiekuje. 

 

Radny Piotr Tymiński zwracając się do radnego powiatowego zapytał czy Sz. Kruszewska jest na 

etapie przygotowania do przetargu, czy przyjrzano się usytuowaniu przystanków? 

 

Jerzy Ułanowicz odpowiadając wyjaśnił, że dokumentacja jest wykonana, ale nie wiemy jakie to 

koszty bo nie przekazano nam jej jeszcze wraz z kosztorysem. Nie może więc powiedzieć czy 

oświetlenie Sz. Kruszewskiej będzie ujęte ponieważ w budżecie mamy tylko 200 tys zł.  

Przypuszcza, że przystępując do składania wniosku na kanalizacje miejscowości podmiejskich 

będziemy musieli dokonać aktualizacji dokumentacji.  

Jeśli chodzi o świetlice: staramy się je remontować we wsiach gdzie coś się dzieje, gdzie są liderzy 

jak np. w Klepaczach, w Pańkach. Nie stać nas na zatrudnienie opiekunów świetlic na etacie, ale np. 

w Barszczewie jest bibliotekarka , która dodatkowo będzie gospodarzem świetlicy. W Złotorii 

powstaje świetlica socjoterapeutyczna – skorzystamy z pieniędzy na profilaktykę by opłacić 

opiekuna świetlicy. W Choroszczy w budynku Klubu „Narew” powstała świetlica dla młodzieży 

i jest opiekun zatrudniony ze środków na profilaktykę alkoholową.  

 

Radny Marek Żmujdzin zwracając się do p. Tymińskiego wyjaśnił, że rozmawiał z dyrektorem, 

który oczekiwał na wnioski w sprawie zjazdów i ewentualnych innych mediów przy tej drodze 

i w tej chwili szykuje się do przetargu . Obiecał, że zorientuje się w sprawie przystanków. 

 

Radny Piotr Siemieniuk zapytał czy w najbliższym czasie będzie możliwość zainstalowania 

oświetlenia w Kolonii Barszczewo w kierunku Ogrodnik. Ponowił także wniosek zgłoszony na 

Komisji dotyczący przedłużenia działania oświetlenia po godz. 24 w Barszczewie.  

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Choroszcz na rok 2011. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

  (uchwała Nr II/18/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 29 ) 
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Ad. 10 – 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady Piotr 

Dojlida udzielił głosu Pełnomocnikowi ds. profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień 

ponownie proponując  zadawanie pytań ponieważ propozycja projektu uchwały w sprawie programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2011 rok była szczegółowo omówiona 

przez p. Witolda Wróblewskiego na obu Komisjach Rady. 

 

Radny Piotr Siemieniuk zwrócił uwagę na niewspółmierną różnicę między środkami na profikatykę 

alkoholową 97 tys zł), a przeciwdziałanie narkomanii (3 tys zł). Poprosił aby w przyszłości zwrócić 

na to uwagę. 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida poprosił Przewodniczących poszczególnych Komisji 

o zapoznanie z opiniami Komisji nt. projektu uchwały.  

 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa przekazał, 

że Komisja głosami 5 za, 1 wstrzymujący się  przyjęła przedstawione propozycje.  

 

Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja głosami 7 za przyjęła przedstawione propozycje.  

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych na 2011 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

  (uchwała Nr II/19/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 30) 

 

 

 

Ad. 11 - 

 

 Ponownie Przewodniczący Rady Piotr Dojlida udzielił głosu Pełnomocnikowi ds. 

profilaktyki i rozwiązywania problemów uzależnień, który wyjaśnił powody podejmowania 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na terenie Gminy Choroszcz. 

 

Witold Wróblewski wyjaśnił, że realizacja wydatków budżetowych będzie przebiegała w oparciu 

o założenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2007-2012 (załącznik nr 5), 

który tak został zapisany, ponieważ Program nie zmienia się - zmieniają się koszty i realizatorzy 

jego wykonania, dlatego każdego roku musi być przegłosowany właśnie załącznik Nr 5 do 
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Programu. Nadmienił, że wynikiem przeprowadzonej ankiety wśród mieszkańców był 6 miejsce 

narkomanii jako problemu społecznego. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

Nieobecny p. Sidorowicz i chwilowo p. Łada. 

 

  (uchwała Nr II/20/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 31 ) 

 

 

 

 

 Ad. 12 – 

 

 Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił Plan Odnowy Miejscowości 

Barszczewo. 

 

Jerzy Ułanowicz powiedział, że chodzi o remont budynku komunalnego, w którym będzie świetlica 

wiejska . Plan Odnowy Miejscowości Barszczewo, opracowany na zlecenie, zawiera szereg innych 

inwestycji, które wymagane są przy składaniu wniosku. W tej chwili ubiegamy się o środki na ten 

remont. W I etapie wykonane zostanie ocieplenie budynku i naprawa dachu, w II etapie remont 

wewnątrz w tym wymiana ogrzewania.  

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Barszczewo. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

Nieobecny p. Sidorowicz i chwilowo p. Werpachowski. 

 

  (uchwała Nr II/21/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 32) 
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 Ad. 13 – 

 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Burmistrzowi Choroszczy, który przedstawił projekt 

uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na obszarze Gminy 

Choroszcz. 

 

Jerzy Ułanowicz przypomniał,  że Rada podejmowała już taką uchwałę ale w związku ze zmianą 

podstawy prawnej musimy zaktualizować uchwałę. 

 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu na 

obszarze Gminy Choroszcz. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

Nieobecny p. Sidorowicz i chwilowo p. Werpachowski i p. Jeżerys. 

 

  (uchwała Nr II/22/10 stanowi załącznik do protokołu, strona  33) 

 

 

 

 

 Ad. 14 – 

 

 

 Informację o stanie realizacji zadań oświatowych, w imieniu Burmistrza Choroszczy, 

przedstawił p. Andrzej Winnicki – dyrektor Zespołu Obsługi Szkół w Choroszczy. 

 

Andrzej Winnicki wyjaśnił na wstępie, że jest to sprawozdanie za poprzedni rok szkolny : od 

1.09.2009 do 3.08.2010 r.. Ogółem wydatki na terenie gminy wyniosły 10 428 124, 67 zł, w tym: 

- SP Choroszcz – 2 549 767 zł 

- SP Kruszewo – 845 238 zł 

- SP Rogowo – 645 891 zł 

- SP Złotoria – 696 117 zł 

- Zespół Szkól – 2 927 369 zł. 

Ze środków otrzymanych z MEN wynika, że na jednego ucznia subwencja wyniosła 4 723,03 zł. 

Koszt jednego ucznia w poszczególnych szkołach wyniósł: 

 

- SP Choroszcz – 5 109,75 zł 

- SP Kruszewo – 13 856,37 zł 

- SP Rogowo – 17 941,44 zł 

- SP Złotoria – 13 922,35 zł 
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- Zespół Szkól – 7 003,28 zł. 

Gro tych środków, które wpływają do budżetów szkół, to są płace nauczycieli. Nauczyciele 

w Choroszczy są wykształceni coraz bardziej, podnoszą swoje kwalifikacje. Wkład środków 

przedkłada się na osiągane wyniki: 

1) wynik egzaminu gimnazjalnego 2009/2010: średnia 28,02 pkt.; w województwie podlaskim 

28 pkt; Polska 28,04 pkt. 

2) wynik VI-klasistów 2009/2010: średnia 24,98 pkt; w województwie podlaskim 24,8 pkt, 

Polska 24,56 pkt. 

- w poszczególnych szkołach: 

- SP Choroszcz – 23,8 pkt 

- SP Kruszewo –  24,00 pkt 

- SP Rogowo – 24,2 pkt 

- SP Złotoria – 27,9 pkt 

 

 

     (szczegółowa informacja w załączeniu) 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

poprosił o przyjęcie w drodze głosowania przedstawionej informacji.  

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 10 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotowe sprawozdanie. 

 

 

Nieobecny p. Sidorowicz i chwilowo p. Werpachowski, p. Jeżerys, p. Łada i p. Jabłoński. 

 

 

 

 Ad. 15 – 

 

 Ponownie głos zabrał Dyrektor Zespołu Szkół w Choroszczy, który przedstawił projekt 

uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązku wymiaru zajęć 

nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego. 

 

 

Andrzej Winnicki wyjaśnił, że posiadamy na naszym terenie liceum ogólnokształcące i w klasach 

maturalnych zajęcia kończą się w maju, a nauczyciele mają płacone za cały rok. W uchwale jest 

przedstawiony sposób wyliczania godzin w ich przypadku. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązku wymiaru zajęć 

nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 
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Nieobecny p. Sidorowicz i chwilowo p. Werpachowski, p. Łada i p. Jabłoński. 

 

   (uchwała Nr II/23/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 34) 

 

 

 

 Ad. 16 – 

 

 

 Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który omówi projekt uchwały dotyczący utworzenia 

punktów przedszkolnych na terenie Gminy Choroszcz. 

 

Jerzy Ułanowicz poinformował, że pozyskaliśmy środki na punkty przedszkolne na okres 3-letni 

w miejscowościach: Klepacze, Złotoria i Kruszewo. Dzienny wymiar wynosić będzie 5 godzin, 

dodatkowo nieodpłatnie będą prowadzone zajęcia logopedyczne 2 godziny tygodniowo, rytmika 

i taniec 1 godzina tygodniowo, język angielski 2 x 30 minut tygodniowo. Oprócz tego zapewniona 

będzie pełna wykwalifikowana opieka, pomoc, kanapki. Zostanie przeprowadzony remont 

w wymienionych punktach. Program dotyczy dzieci 3-5 letnich. Z uwagi na wiek dzieci każdy 

z rodziców, opiekunów musi dowieźć i odebrać dziecko. Uruchomienie punktów przedszkolnych 

nastąpi od 1 lutego 2011 r. Jeśli będą możliwości pozyskania środków unijnych to przedłużymy 

działanie tych punktów lub gdy Gmina będzie posiadała środki. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie utworzenia punktów przedszkolnych na terenie Gminy 

Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Nieobecny p. Sidorowicz i chwilowo p. Werpachowski, p. Łada i p. Tymiński. 

 

   (uchwała Nr II/24/10 stanowi załącznik do protokołu, strona  35) 

 

 

 

 Ad. 17 – 

 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady udzielił głosu 

Burmistrzowi Choroszczy , który przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad i trybu 

przeprowadzenia wyborów przewodniczących i członków zarządu osiedla oraz sołtysów i rad 

sołeckich. 

 

Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że proponuje się przeprowadzenie wyborów przewodniczących 

i członków zarządów osiedla oraz sołtysów i rad sołeckich w terminie od 17.01.2011 r. do  

28.02.2011 roku. Na Komisjach była propozycja od 15.01.201 r. , ale proponuje zmianę ponieważ 
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jest to sobota. Wyboru sołtysów i rad sołeckich dokonają zebrania wiejskie, a przewodniczących  

i członków zarządów osiedla zebrania mieszkańców miasta. Zebranie zwołuje dotychczasowy sołtys 

w porozumieniu z radą sołecką oraz przewodniczący zarządu osiedla, w przypadku braku sołtysa jak 

np. w sołectwie Babino – zebranie zwołuje Burmistrz. O zwołanym zebraniu informuje się 

mieszkańców poprzez rozplakatowanie informacji zawierających dzień, godzinę i miejsce zebrania 

oraz proponowany porządek dzienny w sposób zwyczajowo przyjęty. Rozplakatowanie informacji 

powinno nastąpić na 7 dni przed ustaloną datą zebrania. W porządku dziennym zebrania należy 

przewidzieć m. in.: 

a) wybór przewodniczącego zebrania, 

b) złożenie sprawozdań z działalności rad sołeckich, zarządów osiedla i sołtysa wsi  

w bieżącej kadencji, 

c) informację o aktualnej sytuacji społeczno – gospodarczej w mieście i gminie (referuje 

przedstawiciel Urzędu Miejskiego), 

d) wybór komisji skrutacyjnej (do przeprowadzenia obliczenia wyników głosowania), 

e) wybór sołtysa, przewodniczącego zarządu osiedla, 

f) wybór rady sołeckiej, członków zarządu osiedla. 

Uczestnicy zebrania w głosowaniu tajnym oddzielnie wybierają sołtysa oraz od 3 do 5 członków 

rady sołeckiej, przewodniczącego zarządu osiedla oraz od 5 do 10 członków zarządu osiedla. Tajne 

głosowanie przeprowadza i ustala jego wyniki komisja skrutacyjna. Prawomocność zebrania 

wymaga udziału co najmniej 50% stałych mieszkańców uprawnionych do głosowania; zebranie 

zwołane w drugim terminie będzie prawomocne  bez względu na liczbę jego uczestników i może 

odbyć się ono w tym samym dniu, w którym został ustalony dla odbycia zebrania w pierwszym 

terminie. 

 

Radny Jacek Dąbrowski zaproponował, by na przyszłość rozpatrzyć możliwość logiczniejszego 

podziału Choroszczy na osiedla – w tej chwili są to sztuczne twory nie mające nic wspólnego 

z żadną działalnością. 

 

 

Adam Radłowski – sołtys wsi Kruszewo zapytał o prawo wybieralności: rozumie, że prawo to ma 

każdy stale zamieszkały na terenie sołectwa niezależnie od meldunku. W sołectwie nie będzie z tym 

problemu, ale na osiedlu może taki problem się pojawić. Występując w imieniu sołtysów poprosił 

by w następnej kadencji sołtysi byli lepiej traktowani przez władze gminy. Przypomniał, że na 

poprzedniej Sesji zgłaszał wniosek o podwyższenie diety sołtysów, niestety temat nie znalazł się w 

porządku obrad Rady, został pominięty. Ma nadzieję, że zostanie to rozpatrzone po wyborach. 

Jednocześnie podziękował za współpracę z radnymi, z sołtysami. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia wyborów przewodniczących 

i członków zarządu osiedla oraz sołtysów i rad sołeckich. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 
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Nieobecny p. Sidorowicz i chwilowo p. Werpachowski i p. Tymiński. 

 

   (uchwała Nr II/25/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 36) 

 

 

 

 Ad. 18 – 

 

 Głos zabrał, upoważniony przez Burmistrza Choroszczy, Zastępca Burmistrza, który 

przedstawił powody podejmowania uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. 

 

Mirosław Zalewski wyjaśnił, że komisja inwentaryzacyjna jest potrzebna do tego aby brać udział 

w przygotowaniu dokumentów niezbędnych do złożenia wniosku do Wojewody o potwierdzenie 

własności nieruchomości, które dotychczas są własnością Skarbu Państwa, a mogą być własnością 

Gminy. Jednym  z dokumentów jest karta inwentaryzacyjna, którą Komisja musi podpisać. 

Proponuje wybrać 3 osoby, w miarę dyspozycyjne. Dodał, że Komisja Gospodarki zgłosiła 

p. Werpachowskiego i p. Tymińskiego. 

 

Radna Beata Jeżerys zgłosiła Jacka Dąbrowskiego – kandydat wyraził zgodę. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Nieobecny p. Sidorowicz i chwilowo p. Werpachowski i p. Tymiński. 

 

   (uchwała Nr II/26/10 stanowi załącznik do protokołu, strona  37) 

 

 

 

 Ad. 19 – 

 

 Plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej na rok 2011 przedstawił Przewodniczący 

Komisji. 

 

Tomasz Kraśnicki zaproponował następujące tematy: 

1. Ocena wykonania budżetu za  rok 2010  i wystąpienie do Rady Miejskiej o udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi za 2010 rok. 

2. Kontrola wykonania inwestycji gminnych w 2010 roku. 

3. Kontrola realizacji zadań i wykorzystania środków finansowych przez Przedszkole 

Samorządowe w Choroszczy.  

4. Analiza informacji Burmistrza o stanie wykonania budżetu gminy Choroszcz za pierwsze 

półrocze 2011 roku. 
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5. Kontrola Urzędu Miasta pod kątem realizacji zadań z zakresu edukacji, dowożenia dzieci, 

dożywiania i bazy lokalowej szkół. 

6. Analiza realizacji zaleceń pokontrolnych, uzgodnienie sprawozdania z działalności Komisji 

Rewizyjnej za 2011 rok, oraz ustalenie planu pracy na rok 2012.     

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej rady Miejskiej 

w Choroszczy na rok 2011. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Nieobecny p. Sidorowicz i chwilowo p. Tymiński. 

 

   (uchwała Nr II/27/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 38) 

 

 

 

 Ad. 20 – 

 

 Zastępca Burmistrza Choroszczy przedstawił główne założenia Programu współpracy Gminy 

Choroszcz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2011 rok. 

 

 

Mirosław Zalewski powiedział na wstępie, że program jest wyrazem polityki i deklaracją woli 

współpracy władz Gminy Choroszcz z organizacjami pozarządowymi  i innymi podmiotami 

w zakresie prowadzonej działalności  w sferze zadań publicznych wymienionych w ustawie z 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Celem głównym programu 

jest budowanie partnerstwa pomiędzy Gminą  Choroszcz, a organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami w myśl celów Strategii Rozwoju Gminy Choroszcz na lata 2002 – 2015: 

1) Gmina Choroszcz dobrze promowanym ośrodkiem rozwoju gospodarczego, 

2) Gmina Choroszcz gminą przyjazną i bezpieczną, 

3) Gmina Choroszcz obszarem harmonijnego rozwoju zgodnego ze środowiskiem naturalnym, 

4) Gmina Choroszcz „bramą” miasta Białegostoku. 

Program zawiera m.in. zasady, formy współpracy i sposób realizacji; zakres podmiotowy 

i przedmiotowy; priorytetowe zadania publiczne; wysokość środków przeznaczonych na realizację; 

powoływanie i zasady działania komisji konkursowych do opiniowania ofert. 

Projekt Programu poddany był konsultacjom społecznym w wyniku których wpłynęła propozycja 

zapisu pkt 3 w § 6 ze strony Stowarzyszenia Forum Inicjatyw Gminnych o treści: 

„3. Organizacje mogą z własnej inicjatywy składać ofertę realizacji zadań publicznych 

w porozumieniu z gminą i zapewnieniu udzielenia przez gminę dotacji na dofinansowanie wkładu 

własnego wymaganego do ich realizacji.” 

W wyniku rozpatrzenia tej propozycji skorygowano zapis pkt 3 do następującej postaci: 

„3. Organizacje pozarządowe i inne podmioty mogą z własnej inicjatywy złożyć ofertę realizacji 

zadań publicznych zgodnie z art. 12 Ustawy.” 
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W art. 12 są szczegółowe możliwości tego współdziałania. Zapis, proponowany przez 

Stowarzyszenie, bez potrzeby wiązał gminę i organizację pozarządową warunkując możliwość 

złożenia wniosku wcześniejszym ustaleniem, akceptacją i finansowaniem. Nasza propozycja nie 

blokuje, a umożliwia. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Choroszcz 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2011 rok. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Nieobecny p. Sidorowicz i chwilowo p. Tymiński. 

 

   (uchwała Nr II/28/10 stanowi załącznik do protokołu, strona  39) 

 

 

 

 Ad. 21 – 

 

 Przewodniczący Rady Piotr Dojlida, mając na uwadze pismo Stowarzyszenia Gmin Górnej 

Narwi, wyjaśnił, że w związku z końcem kadencji organów sprawujących władzę w Stowarzyszeniu 

należy dokonać powołania przedstawicieli Gminy Choroszcz na Walne Zebranie Członków 

Stowarzyszenia Gmin Górnej Narwi. Jednym z przedstawicieli, z urzędu, powinien być Burmistrz 

Choroszczy p. Jerzy Ułanowicz. Jako drugą kandydaturę proponuje p. Janusza Sidorowicza, który 

wyraził zgodę ustnie, nie na piśmie. 

 

Radca Prawny Tadeusz Oniśko na prośbę radnych wyjaśnił, że zgoda musi być wyrażona w sposób 

nie budzący wątpliwości – w tym przypadku jest potwierdzenie Przewodniczącego. 

 

Radny Jacek Dąbrowski zgłosił kandydaturę p. Rafała Łada – kandydat wyraził zgodę. 

 

Radny Aleksander Werpachowski zgłosił kandydaturę p. Piotra Dojlida – kandydat wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonych kandydatur: 

1) Rafał Łada : za- 5 głosów, 

   przeciw – 9 głosów 

 

2) Janusz Sidorowicz: za – 10 głosów, 

    przeciw – 2 głosy, 

    wstrzymały się – 2 głosy 

3) Piotr Dojlida: za 11 głosów, 

   przeciw – 1 glos, 

   wstrzymały się – 2 glosy. 
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Wobec powyższego, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida odczytał projekt uchwały w sprawie 

powołania przedstawicieli Gminy Choroszcz na Walne Zebranie Członków Stowarzyszenia Gmin 

Górnej Narwi z przegłosowanymi kandydaturami. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  1 głos  

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Nieobecny p. Sidorowicz. 

 

   (uchwała Nr II/29/10 stanowi załącznik do protokołu, strona  40) 

 

 

 

 

 Ad. 22 – 

 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady udzielił głosu 

Zastępcy Burmistrza Choroszczy , który przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

 

 

Mirosław Zalewski wyjaśnił, że w uchwale Nr XXXI/243/10 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 

29 września 2010 r. w sprawie stawek podatku od nieruchomości § 1 ust. 2 pkt 4 otrzymuje 

brzmienie: „4) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie udzielania 

świadczeń zdrowotnych, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń- 3,63 zł od 1 m 
2 
 

powierzchni użytkowej,”. Chodzi o zmianę słowa „zajętych” na „związanych” aby doprowadzić do 

zgodności uchwały z ustawą. Słowo „związanych” jest dużo szersze pojęciowo, które niższą stawka 

podatkową obejmuje także pomieszczenia towarzyszące. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia stawek podatku od 

nieruchomości. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

   (uchwała Nr II/30/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 41 ) 
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 Ad. 23 – 

 

 

 Przewodniczący Rady Piotr Dojlida wystąpił z wnioskiem o ustalenie wynagrodzenia 

Burmistrzowi Choroszczy na dotychczasowym poziomie z uwagi na otrzymane nagrody, bardzo 

dobre prowadzenie spraw Gminy Choroszcz. Najważniejszą nagrodą dla Burmistrza jest 

„Satysfakcja mieszkańców”, a z tym wiąże się ich poparcie jakie otrzymał w trakcie wyborów 

samorządowych.  

 

Radny Rafał Łada zwrócił uwagę, że w uchwale nie ma podanej kwoty całkowitej: widełki dla 

burmistrza wynoszą 5040 zł – 12 100 zł i wg zgłoszonej propozycji będzie to kwota maksymalna. 

Przypomniał, że wcześniej Burmistrz mówił, że jest nowym burmistrzem więc jego zdaniem dając 

mu maksymalne wynagrodzenie nie zachęci się go do dalszego działania i efektywnej pracy. Nie 

składa wniosku – to luźna dygresja. 

 

Przewodniczący Rady dodał, że podana kwota jest kwotą brutto, od której odprowadzany jest 

podatek – ok. 40%. 

 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrzowi 

Choroszczy. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

   (uchwała Nr II/31/10 stanowi załącznik do protokołu, strona 42 ) 

 

 

 

 Ad. 24 - 

 

Zapytania i wolne wnioski: 

Beata Jeżerys – poruszyła następujące sprawy: 

1) oświetlenie Sz. Kruszewskiej – przypomniała, że projekt został wykonany i oddany Gminie, 

w kosztorysie jest kwota ok. 112 tys zł – ma nadzieję, że środki na ten cel znajdą się 

w trakcie roku; 

2) zwróciła uwagę, że rezerwowane są środki na kanalizacje gdy tymczasem są miejscowości 

mające problem z dostępem do wody – poprosiła by w miarę pozyskanych środków nie 

zapominać o wodociągach. 

 

 

Tomasz Kraśnicki – zwracając się do radnych powiatowych powiedział, że liczy na ich poparcie 

odnośnie wybudowania w tej kadencji Alei Niepodległości, która jest m.in. drogą dojazdową do 

dużych zakładów pracy jak Szpital czy Dom Społecznej.  
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Piotr Tymiński – zwracając się do radnych powiatowych poprosił o wzięcie pod uwagę 

skrzyżowania ulic Dominikańskiej i Ogrodowej gdzie jest duża wyrwa w asfalcie. Obok są dwie 

studzienki kanalizacji deszczowej gdzie brak jest asfaltu z zewnątrz i woda opadowa nie spływa do 

kraty tylko pod asfalt i z czasem spowoduje to zapadnięcie się asfaltu.  

Będąc przy głosie podziękował w imieniu użytkowników za wykonanie oświetlenia przystanku przy 

Rynku, a Prezesowi SKR Choroszcz (który jako jedyny przystąpił do przetargu, z odnowionym 

i przygotowanym sprzętem) za akcję odśnieżania. 

 

 

Beata Jeżerys – zwracając się do radnych powiatowych przypomniała o konieczności 

przeprowadzenia remontu drogi  powiatowej Nr 1551B (od drogi krajowej Nr 8 do drogi 

powiatowej Nr 1535B). 

 

 

Radny Robert Wardziński przypomniał, że (jako do członka Zarządu Powiatu ) można składać do 

niego wnioski, uwagi, pytania – z wykorzystaniem telefonu, internetu. Będzie to wygodniejsze 

z uwagi na częstotliwość spotkań na Sesjach. 

 

 

Radny Józef Waczyński zaapelował do Burmistrza, aby pamiętał o drogach gminnych pomimo 

braku środków jak np. dokończenie ul. Sportowej, parkingu. Jego zdaniem potrzebne jest także 

spotkanie z Prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej w Choroszczy by plany SM współdziałały 

z planami Gminy. Poprosił także o dalszą skuteczna pomoc w modernizacji dróg lokalnych, które 

nie są ujęte w planie gminy jak np. ulica pomiędzy ul. Branickiego – Piaskową, mostek. 

 

 

Radny Jacek Dąbrowski także zaapelował o poparcie budowy Alei Niepodległości jako ulicy bardzo 

strategicznej dla Gminy. Zaapelował by radni powiatowi zjednoczyli się dla dobra gminy i jej 

interesów. 

 

Radny Piotr Siemieniuk dziękując w imieniu mieszkańców za działania w kwestii odśnieżania, 

prosząc jednocześnie by pamiętać o bocznych drogach. 

 

 

Lucyna Białowieżec –sołtys wsi Porosły Kolonia – poruszyła następujące sprawy: 

1) odśnieżania:  - zjazdów z drogi krajowej ( GDDK i A odmówiła) 

- dróg serwisowych np. od firmy Komandor 

- drogi gminnej od strony Białegostoku; 

2) udzielenia odpowiedzi na pismo p. Dzienis odnośnie przepustu; 

3) wykonania spinki wodnej: projekt wykonany, droga wykupiona; 

4) prośba o interwencję w sprawie lamp na drodze krajowej – nie wszystkie się świecą. 

 

 

Adam Radłowski sołtys wsi Kruszewo zwracając się do radnych powiatowych poprosił 

o dokończenie inwestycji w Kruszewie, a których Gmina nie uwzględniała w swoim budżecie. 

 

 

 

Jacek Romanowski  - Zarząd Osiedla Nr 1 – poprosił o odpowiedź na następujące zagadnienia: 
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1) dlaczego do dnia dzisiejszego nie zostały odśnieżone przystanki MPK ( przy Szkole 

Podstawowej, przy ul. Powstania Styczniowego i ul. Mickiewicza); zgodnie ze specyfikacją 

zamówienia wykonawca zobowiązany jest do wykonania m.in. odśnieżenia zatok 

autobusowych i zakrętów; 

2) dlaczego w terminie nie zostały posypane oblodzone ulice co prawie doprowadziło do 

wypadku na ul. Ogrodowej; 

3) czy w związku z tymi sprawami zostały nałożone na wykonawcę kary? 

4) Czy gospodarka finansowa klubów sportowych jest jawna: kto ma do tego dostęp – chodzi 

mu przede wszystkim  o sponsorów, zakupy zawodników, z jakiej puli jest to finansowane; 

5) Odnośnie kanalizacji w Dzikich: kiedy i gdzie zostanie ona podłączona bo wiadomo, że do 

2018 roku w pasie Sz. Warszawskiej nic nie będzie można zrobić. 

   

 

Radny Marek Żmujdzin przypomniał sołtysom o wyborach do Izby Rolniczej – jest to ważny organ 

służący dla rolników i jego zdaniem trzeba wybrać najlepszych delegatów z naszej gminy by 

reprezentowali nasze interesy na quorum województwa. 

 

 

Ireneusz Jabłoński – poruszył temat odśnieżania chodników w Złotorii przy posesjach: głównie 

chodzi o bezpieczne przejście dzieci do szkoły w związku z tym poprosił o przygotowanie treści 

pisma w tej sprawie, które będzie można odczytać w kościele aby jak najwięcej mieszkańców 

uczulić na ten problem. 

 

 

 

 

 

 

 Ad. 25 - 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr Paweł Dojlida 

ogłosił  zakończenie obrad  II Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

 

 

    Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 
 

 


